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ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ

ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   49/2024

ΑΠΟΦΑΣΗ   599/2024

Στην Καλαμάτα σήμερα την 18η Νοεμβρίου 2024, ημέρα Δευτέρα ώρα 13:00, συνέρχεται 
στην 49η/2024 συνεδρίαση η Δημοτική Επιτροπή του Δήμου Καλαμάτας, που 
πραγματοποιείται στην αίθουσα συνεδριάσεων, στο Δημοτικό  Κατάστημα  της  οδού Αθηνών 
99 (ισόγειο Α’ κτιρίου), μετά την υπ’ αριθμ. πρωτ. 79724/14-11-2024 πρόσκληση του κ. 
Προέδρου, η οποία επιδόθηκε σύμφωνα με το νόμο. 

Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση ο κ. Βασιλόπουλος Αθανάσιος, Δήμαρχος Καλαμάτας, 
Πρόεδρος  της  Δημοτικής  Επιτροπής  και  από  τα  τακτικά  μέλη  του  Σώματος  οι  κ.κ.    
1) Καραγιάννης Ανδρέας,  2) Κουμάντου Παναγιώτα (Πιπίνα),  3) Κουτραφούρης Βασίλειος,  
4) Μαρινάκης Σαράντος,  5) Τζαμουράνης Βασίλειος και 6) Χανδρινός Σπυρίδων. 

Δεν παραβρίσκονται αν και κλήθηκαν νόμιμα τα τακτικά μέλη κ.κ. Οικονομάκος Δημήτριος και 
Φάβας Γεώργιος.

Στη συνεδρίαση επίσης παραβρίσκεται το αναπληρωματικό μέλος της Δημοτικής Επιτροπής κ. 
Σκοπετέας Αναστάσιος αναπληρώνοντας το τακτικό μέλος κ. Φάβα Γεώργιο.

Επίσης στη συνεδρίαση κλήθηκαν οι  Πρόεδροι των Συμβουλίου των Δημοτικών Κοινοτήτων 
Θουρίας κ. Κουδούνης  Χρήστος, Καλαμάτας κ. Λύρας Παναγιώτης και Πηδήματος κ. Κάργας 
Γεώργιος και  οι  Πρόεδροι των Δημοτικών Κοινοτήτων Βελανιδιάς κ. Μπαρούνης Παναγιώτης 
και Πηγών κ. Λάζαρος Ηλίας, επειδή στην ημερήσια διάταξη υπάρχουν θέματα που αφορούν 
στις εν λόγω Δημοτικές Κοινότητες, οι οποίοι δεν παραβρίσκονται.  

Στη συνεδρίαση παραβρίσκεται επίσης, το αναπληρωματικό μέλος της Δημοτικής Επιτροπής 
κ. Παπαευσταθίου Βασίλειος (αποχώρηση στην υπ΄ αριθμ. 604 απόφαση)  και ο Δημοτικός 
Σύμβουλος κ. Περρωτής Ιάκωβος. 

Αφού επιτυγχάνεται έτσι η νόμιμη απαρτία, ο κ. Πρόεδρος κηρύσσει την έναρξη της 
συνεδρίασης.  
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Στη συνέχεια εισάγεται από τον κ. Πρόεδρο για συζήτηση το 2ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
με τίτλο:

Έκθεση αποτελεσμάτων εκτέλεσης προϋπολογισμού 3ου τριμήνου οικον. έτους 2024. 

Η υπ’ αριθμ. πρωτ. 78020/07-11-2024 σχετική εισήγηση του Τμήματος Ταμείου της 
Διεύθυνσης Οικονομικών του Δήμου Καλαμάτας, η οποία είχε σταλεί στα μέλη της Δημοτικής 
Επιτροπής προς ενημέρωση, έχει αναλυτικά ως εξής:
  

ΘΕΜΑ:  «Έκθεση αποτελεσμάτων εκτέλεσης προϋπολογισμού 3ου τριμήνου 2024»

                                                

Ε ι σ ή γ η σ η

Αφού λάβαμε υπόψη μας:

1. Τις διατάξεις του άρθρου 39 του Νόμου 4257/2014 που αντικαθιστούν τις διατάξεις του 
άρθρου 266 του Νόμου 3852/2010 όπως αυτές είχαν τροποποιηθεί από τις όμοιες του άρθρου 
43 του Νόμου 3979/2011 και σύμφωνα με τις οποίες η οικονομική επιτροπή, έπειτα από 
εισήγηση του υπευθύνου των οικονομικών υπηρεσιών και μετά τη λήξη κάθε τριμήνου 
υποβάλλει στο δημοτικό συμβούλιο έκθεση για τα αποτελέσματα εκτέλεσης του 
προϋπολογισμού, κατά το χρονικό διάστημα από την αρχή του οικονομικού έτους έως το τέλος 
του συγκεκριμένου τριμήνου. 

2. Τις διατάξεις της περίπτωσης β της παραγράφου 1 του άρθρου 72 του Νόμου 3852/2012 
σύμφωνα με τις οποίες η οικονομική επιτροπή ελέγχει την υλοποίηση του προϋπολογισμού και 
υποβάλλει ανά τρίμηνο έκθεση προς το δημοτικό συμβούλιο, στην οποία παρουσιάζεται η 
κατάσταση των εσόδων και των εξόδων του δήμου και δημοσιεύεται υποχρεωτικά στην 
ιστοσελίδα του δήμου.

3. Τις διατάξεις της παραγράφου 9 του άρθρου 266 του Νόμου 3852/2010, όπως τροποποιήθηκαν 
από την παράγραφο 4 του άρθρου 43 του Νόμου 3979/2011 και το άρθρο 39 του Νόμου 
4257/2014, σύμφωνα με τις οποίες «Η οικονομική επιτροπή, μετά από εισήγηση του 
υπευθύνου οικονομικών υπηρεσιών του οικείου δήμου, υποβάλλει στο δημοτικό συμβούλιο 
τριμηνιαία έκθεση, ως προς τα αποτελέσματα εκτέλεσης του προϋπολογισμού, κατά το 
προηγούμενο της έκθεσης τρίμηνο…»

4. Τις διατάξεις του άρθρου 26 του ν.5056/23 (ΦΕΚ 163/06.10.2023 τεύχος Α’) σύμφωνα με τις 
οποίες από 1η.1.2024, η δημοτική επιτροπή είναι πλέον το αρμόδιο όργανο παρακολούθησης 
και ελέγχου της οικονομικής λειτουργίας του δήμου αφού ασκεί αρμοδιότητές της οικονομικής 
επιτροπής που καταργείται.

5. Την με αριθμ. οικ. 40038/09.09.2011, (ΦΕΚ 2007/09.09.2011 τεύχος Β') “Καθορισμός των 
στοιχείων τα οποία περιλαμβάνονται στην έκθεση αποτελεσμάτων εκτέλεσης του 
προϋπολογισμού των Δήμων και Περιφερειών”, απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών στην 
οποία καθορίζονται τα στοιχεία που περιλαμβάνονται στην τριμηνιαία έκθεση.

6. Τις διατάξεις της με αρ. πρωτ. 7261/2013 ΚΥΑ των Υπουργών Οικονομικών και Εσωτερικών με 
θέμα «καθορισμός διαδικασιών και κριτηρίων για την παρακολούθηση του Ολοκληρωμένου 
Πλαισίου Δράσης (Ο.Π.Δ.) και την εφαρμογή του Προγράμματος Εξυγίανσης από το 
Παρατηρητήριο του άρθρου 4 του ν. 4111/2013» σύμφωνα με τις οποίες ορίζεται μεταξύ των 
άλλων η σύνταξη πινάκων στους οποίους γίνεται συνοπτική αποτύπωση του ετήσιου 
προϋπολογισμού και το μηνιαίο πρόγραμμα εκτέλεσής του.
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7. Τις διατάξεις της εγκυκλίου υπ’ αριθ. 5 (αρ. πρωτ. 14065/9-4-2013) του Υπουργείου 
Εσωτερικών με θέμα «παροχή οδηγιών και διευκρινίσεων επί της αριθμ. 7261/22-2-2013 (ΦΕΚ 
Β’ 450/26-2-2013) Κοινής Απόφασης των Υπουργών Εσωτερικών και Οικονομικών «καθορισμός 
διαδικασιών και κριτηρίων για την παρακολούθηση του «Ολοκληρωμένου Πλαισίου Δράσης» 
(Ο.Π.Δ.) και την εφαρμογή του Προγράμματος Εξυγίανσης από το Παρατηρητήριο του άρθρου 4 
του ν. 4111/2013» για το έτος 2013.

8. Τις διατάξεις της με αρ. 63726/28-07-2023 Κοινής Υπουργικής Απόφασης των Υπουργών 
Εσωτερικών και Οικονομικών (Φ.Ε.Κ. 4795/28-07-2023 τ. Β΄) «Παροχή οδηγιών για την 
κατάρτιση του προϋπολογισμού των Δήμων οικονομικού έτους 2024 – μερική τροποποίηση της 
υπ’ αρ. 7028/2004 (Β΄253) απόφασης».

9. Τον προϋπολογισμό του Δήμου Καλαμάτας έτους 2024 ο οποίος ψηφίστηκε με την 398/2023 
Α.Δ.Σ. Καλαμάτας και επικυρώθηκε με την με αρ. 6637 /19-01-2024 Απόφαση του Συντονιστή 
της Αποκεντρωμένης Διοίκησης Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και Ιονίου, όπως αυτός είχε 
διαμορφωθεί μέχρι τις 30/06/2024.

10. Την 33/2024 Α.Δ.Σ. Καλαμάτας με την οποία ψηφίστηκε το Ο.Π.Δ. του Δήμου Καλαμάτας έτους 
2024 και επικυρώθηκε με την με αρ. 11830/07-02-2024 Απόφαση του Συντονιστή της 
Αποκεντρωμένης Διοίκησης Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και Ιονίου.

11. Τα έσοδα και έξοδα του Δήμου Καλαμάτας ανήλθαν στο χρονικό διάστημα από 01/01/2024 έως 
30/09/2024 σε 44.806.503,84 € και 31.473.596,39 € αντίστοιχα, όπως προκύπτει από την 
κατάσταση εσόδων – εξόδων του προγράμματος ΕΓΚΡΙΤΟΣ του Δήμου και το Χρηματικό 
Υπόλοιπο διαμορφώθηκε στις 30/09/2024 σε 13.366.515,54 €, η ανάλυση του οποίου έχει ως 
εξής:

ΧΡΗΜΑΤΙΚΟ ΥΠΟΛΟΙΠΟ ΒΑΣΕΙ ΒΙΒΛΙΩΝ

(ΕΓΚΡΙΤΟΣ) 30/09/2024

ΕΣΟΔΑ 44.806.503,84

ΕΞΟΔΑ 31.473.596,39

ΧΡΗΜΑΤΙΚΟ ΥΠΟΛΟΙΠΟ 13.332.907,45

ΧΕ ΤΑΔΚΥ 4671/01 33.608,09

ΔΙΑΜΟΡΦΩΘΕΝ ΧΡΗΜΑΤΙΚΟ ΥΠΟΛΟΙΠΟ 30/09/2024 13.366.515,54

ΑΝΑΛΥΣΗ ΧΡΗΜΑΤΙΚΟΥ ΥΠΟΛΟΙΠΟΥ ΤΗΣ 30/09/2024

ΜΕΤΡΗΤΑ 400,00

ΤΡΑΠΕΖΕΣ 12.909.404,94

ΚΑΤΣΟΥΛΑΚΟΣ 394.654,52

ΥΠΕΡ ΣΥΝΤΑΞΗΣ 56.706,81

ΠΡΩΗΝ ΔΗΜΩΝ 5.349,27

ΣΥΝΟΛΟ 30/09/2024 13.366.515,54

12. Τις παρακάτω καταστάσεις του Γ΄ Τριμήνου 2024 σχετικές με: α) τα αποτελέσματα εκτέλεσης 
προϋπολογισμού εσόδων 3ου Τριμήνου 2024, β) τα αποτελέσματα εκτέλεσης προϋπολογισμού 
δαπανών του 3ου Τριμήνου 2024 και γ) τα αποτελέσματα του ισολογισμού του 3ου Τριμήνου 
2024.
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13. Την ΚΥΑ 41273 των Υπ. Οικονομικών και Εσωτερικών με θέμα: ’’Τροποποίηση της υπ’ αριθμ. 
7261/22.2.2013 Κοινής Υπουργικής Απόφασης των Υπουργών Οικονομικών και Εσωτερικών 
περί «Καθορισμού διαδικασιών και κριτηρίων για την παρακολούθηση του «Ολοκληρωμένου 
Πλαισίου Δράσης (Ο.Π.Δ.) και την εφαρμογή του Προγράμματος Εξυγίανσης από το 
Παρατηρητήριο του άρθρου 4 του ν. 4111/2013» (ΦΕΚ Β’ 450/26.2.2013), όπως έχει 
τροποποιηθεί και ισχύει.’’

14. Την με αριθμ. 34574/05-07-2018 (ΦΕΚ 2942 και 3635 Β’) Κ.Υ.Α. με θέμα «Καθορισμός 
διαδικασίας στοχοθεσίας, υπολογισμού οικονομικών αποτελεσμάτων και παρακολούθησης 
των προϋπολογισμών των ΟΤΑ και των νομικών τους προσώπων που αποτελούν φορείς της 
Γενικής Κυβέρνησης από το Παρατηρητήριο Οικονομικής Αυτοτέλειας των ΟΤΑ – θέματα 
λειτουργίας του Παρατηρητηρίου Οικονομικής Αυτοτέλειας των ΟΤΑ».

Σας ενημερώνουμε ότι: 

✓ τα αποτελέσματα στόχου και εκτέλεσης προϋπολογισμού Γ΄ τριμήνου 2024, μετά την 
υποχρεωτική αναμόρφωση του ΟΠΔ (αρ. πρωτ. 44485/06.08.2018 Υπ. Εσ.) του νέου συστήματος 
στοχοθεσίας και ελέγχου επίτευξης των οικονομικών στόχων, αναγράφονται στον ΠΙΝΑΚΑ που 
ακολουθεί :

Σύνοψη υπολογισμών 3ο τρίμηνο 2024

Κατηγορίες στοχοθεσίας Στόχος Εκτέλεση Αποκλίσεις

Ίδια έσοδα και έσοδα ΠΟΕ (3α_3β+4|) 9.148.030,45 10.158.348,17 1.010.317,72

Σύνολο εσόδων (Α.1) 35.220.502,51 29.172.775,70 -6.047.726,81

Σύνολο εσόδων (Α.1) και διαθεσίμων 
έναρξης 50.397.520,05 44.349.793,24 -6.047.726,81

Σύνολο εξόδων (Β.1) 42.036.316,96 31.473.596,39 -10.562.720,57

Ταμειακό αποτέλεσμα ΟΠΔ (Δ)= (Α.1)+(6) - 
(Β.1) 8.361.203,09 12.876.196,85 4.514.993,76

Απλήρωτες υποχρεώσεις 1.900.000,00 1.854.316,38 -45.683,62

Οικονομικό αποτέλεσμα ΟΠΔ 6.461.203,09 11.021.880,47 4.560.677,38

Απόκλιση οικονομικού αποτελέσματος 
ΟΠΔ %   70,59%

Ποσοστιαία απόκλιση ιδίων εσόδων και 
εσόδων ΠΟΕ   11,04%

✓ Οι αποκλίσεις με βάση τα στοιχεία του παραπάνω πίνακα έχουν ως εξής:

α) Η ποσοστιαία απόκλιση του οικονομικού αποτελέσματος ΟΠΔ 3ου τριμήνου του 2024 ανέρχεται 
σε 70,59 %.

Απόκλιση Οικονομικού Αποτελέσματος ΟΠΔ (%) = 

Απόκλιση Οικονομικού Αποτελέσματος ΟΠΔ          x 100 =
Στόχος συνόλου εσόδων και διαθεσίμων

 4.560.677,38 x 100 = 70,59 %
     6.461.203,09
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Από τα παραπάνω προκύπτει ότι κατά την κατάρτιση του ΟΠΔ, ο Δήμος είχε θέσει ως στόχο, στις 
30/09/2024 το οικονομικό αποτέλεσμα του δήμου θα ανέρχεται σε 6.461.203,09 € ενώ ανήλθε σε 
11.021.880,47 € παρουσιάζοντας μια θετική απόκλιση ποσού 4.560.677,38 €, η οποία αντιστοιχεί 
στο 70,59 % του στόχου που έχει τεθεί στο ΟΠΔ.

β) Η ποσοστιαία απόκλιση των Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ ανέρχεται σε 11,04 %.

         Απόκλιση Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ (%) =

Απόκλιση Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ x 100 =
  Στόχος Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ

              1.010.317,72 x 100 = 11,04 %
              9.148.030,45

 Από τα παραπάνω προκύπτει ότι κατά την κατάρτιση του ΟΠΔ ο Δήμος είχε θέσει ως στόχο να 
εισπράξει το 3ο τρίμηνο του 2024 το ποσό των 9.148.030,45 € από ίδια έσοδα και έσοδα ΠΟΕ. 
Τελικά κατά την εκτέλεση του προϋπολογισμού εισέπραξε το ποσό των 10.158.348,17 €. Συνεπώς 
υπάρχει θετική απόκλιση έναντι του αρχικού στόχου που ανέρχεται σε 1.010.317,72 € ή 11,04 % του 
στόχου που έχει τεθεί στο ΟΠΔ.

                                                      

Ο Προϊστάμενος Ταμείου                                Η Αναπληρώτρια Προϊσταμένη
                                                                                    Διεύθυνσης Οικονομικών

Ζούζουλας Ιωάννης                                            Λευκοθέα Καράμπελα

Πιπίνα Π. Κουμάντου

Επί του θέματος ακολουθεί διαλογική συζήτηση ως εξής: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Εισηγήτρια Κουμάντου Πιπίνα. 

Να πούμε ότι έχουμε μια πάρα πολύ καλή εικόνα στο 3ο τρίμηνο, ενδεικτικά 
αναφέρω τα οικονομικά αποτελέσματα του ΟΠΔ, ο στόχος μας ήταν για 

6.461.203,09 ευρώ, ωστόσο ανήλθε στα 11.021.880, ήτοι είχαμε μία απόκλιση οικονομικού 
αποτελέσματος της τάξεως του συν 70,59%. 
Είχαμε, επίσης, σαν στόχο είχαμε να εισπράξουμε το 3ο τρίμηνο το ποσό των 9.148.030 ευρώ 
και τελικά εισπράξαμε 10.158.348 ευρώ, δηλαδή 1.010.317 περισσότερα, ήτοι θετική 
απόκλιση και εδώ της τάξεως του 11,04%. 
Το έχουμε πει ξανά ότι περιμέναμε ότι στο 3ο τρίμηνο θα φανεί, γιατί και πάντα στο 3ο 
τρίμηνο του προϋπολογισμού, τέλος πάντων, του έτους φαίνονται τα…, έτσι έχεις μια εικόνα 
των αποτελεσμάτων και το πού θα καταλήξει ο απολογισμός του έτους και είναι μία πάρα 
πολύ καλή έκθεση αποτελεσμάτων, μια πολύ καλή εκτέλεση και ζητώ από το σώμα να την 
εγκρίνει. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ωραία. Έχετε ερωτήσεις; Τοποθέτηση. 

Η Αντιδήμαρχος
Οικονομικών & Θεμάτων Νομικής Υπηρεσίας

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: 
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Εγώ θα πω μόνο, δυστυχώς θα επαναλάβω, λοιπόν, και εδώ η εικόνα με τα 
έσοδα έχει ακριβώς τα ίδια χαρακτηριστικά που ανέφερα και προηγούμενα 

για το ’23. Λοιπόν, τα έσοδα από πάλι επενδυτικές δαπάνες, γιατί τα υπόλοιπα δεν έχουνε 
νόημα να τα συζητάμε τα λειτουργικά, λοιπόν από τα 22 εκατομμύρια που έχουν 
προδιαγραφεί στο τεχνικό πρόγραμμα, 22.637.468 συγκεκριμένα, εισπράχθηκαν 2.709.481, 
ποσοστό δηλαδή 11,97%. 
Θα αναφέρω αναγκαστικά και τα εισπρακτέα υπόλοιπα παρελθόντων ετών, γνωρίζοντας και 
τις δυσκολίες, αλλά από τα 17.737.000 έχουν εισπραχθεί μόνο 565.000, δηλαδή ποσοστό 
3,19%. 
Στις δαπάνες που αφορούν τις επενδύσεις πράγματι έχουμε μία βελτίωση. Και εγώ θέλω να 
είμαι τίμιος. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Και η μεγαλύτερη βελτίωση θα είναι το επόμενο τρίμηνο.

Δήμαρχε, εγώ θέλω να είμαι ακριβής και προσπαθώ και όπου υπάρχει 
θετικό το λέω, δεν έχω κανένα πρόβλημα. Πράγματι εδώ ξεκολλήσαμε λίγο 

και ανεβήκαμε στο ποσοστό συνολικά 13,43%, ελπίζοντας ότι το επόμενο τρίμηνο μπορεί και 
αυτό να γίνει και 15. Φυσικά θα μου πείτε: είμαστε ευχαριστημένοι με το 15%; Εγώ 
προσωπικά δεν είμαι. Δεν είμαι και νομίζω ότι ούτε και εσείς πρέπει να είστε. 
Αυτή η διαδικασία θα είχαμε, θα ήμασταν ευχαριστημένοι αν κινείτο σε υψηλά ποσοστά 
απορροφητικότητας. Δυστυχώς για τους χίλιους δύο λόγους και δεν είναι της παρούσης να το 
αναφέρουμε, αυτά τα ποσοστά είναι ιδιαίτερα χαμηλά. 
Λοιπόν, και φυσικά είναι πολύ ανησυχητικό το ότι υπάρχει και μια πρόβλεψη μη είσπραξης 
της τάξεως των 17,5 εκατομμυρίων ευρώ, για την οποία επειδή το έχουμε θίξει και άλλες 
φορές δεν ξέρω πώς μπορεί αυτή να φύγει από τους προϋπολογισμούς κάποια στιγμή, διότι 
ουσιαστικά δημιουργεί και συνθήκες πώς να το πω (;) μιας πλασματικότητας του 
προϋπολογισμού. Όταν έχεις 100 εκατομμύρια απ’ τα οποία ξέρεις ότι αμέσως-αμέσως 17 δεν 
θα τα πάρεις ποτέ, άρα ουσιαστικά μιλάμε για τα 83 και ούτω καθεξής. 
Αυτές τις σκέψεις. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Χανδρινός. 

 Ευχαριστώ. Εμένα η εικόνα για τα έσοδα είναι πάνω-κάτω αυτή που σχολίασε 
ο κ. Τζαμουράνης, εγώ θα μιλήσω για τα έξοδα και το έχω ξαναπεί αυτό. Πέρα 

από τα έργα ένα σημαντικό πράγμα για μία Δημοτική Αρχή είναι να έχει μελέτες, ώστε όταν 
δημιουργηθεί η ευκαιρία κάποιας επιχορήγησης να μπορεί να την εκμεταλλευτεί γρήγορα, 
γιατί αρκετές επιχορηγήσεις είναι με προτεραιότητα, όποιος καταθέσει και, τέλος πάντων, 
πάει πρώτος. 
Εδώ βλέπουμε στον κωδικό 74 «Μελέτες» ότι ενώ είχανε προϋπολογιστεί 2 εκατομμύρια, 
έχουν τιμολογηθεί μόλις 25.000 και έχουν ενταλματοποιηθεί μόλις κάτω από 1.000 ευρώ. 
Τώρα δεν ξέρω πόσο καλύτερα μπορεί να γίνουν τα πράγματα το τελευταίο τρίμηνο, 
φαντάζομαι όχι πάρα πολύ. Αυτό σημαίνει, γιατί ο τίτλος όλος έτσι του εξόδου αυτού είναι 
«Μελέτες, έρευνες και πειραματικές εργασίες» κτλ., ότι ο Δήμος δεν κοιτάει στο μέλλον, γιατί 
ένας Δήμος ο οποίος θέλει να αναπτυχθεί και είμαστε σε έναν Δήμο ο οποίος επειδή είχε την 
τύχη να έχει μεγάλα έργα υποδομής από πολύ νωρίς και απ’ τους πρώτους Δήμους στην 
Ελλάδα, δυστυχώς αυτά είχαν σχεδιαστεί για μια άλλη πόλη. Αυτή η πόλη πλέον έχει 
γιγαντωθεί και θέλει εξέλιξη και το βλέμμα στο μέλλον, καλές οι αναπλάσεις αλλά θέλει έργα 
υποδομής. Και αυτά τα έργα υποδομής γίνονται μέσα από μελέτες και μελέτες μεγάλες και 
σοβαρές. 
Αυτή τη στιγμή δεν βλέπουμε τον Δήμο να κάνει focus σε μελέτες, να κάνει focus, δηλαδή 
στο μέλλον, και αυτό είναι σίγουρα ανησυχητικό, γιατί όπως είπαμε υπάρχουν προβλήματα 
τα οποία, όπως είναι τα αρδευτικά, όπως είναι που έχουν οδηγήσει λόγω του υπερπληθυσμού 
πλέον που έχει η Καλαμάτα, έχουν οδηγήσει σε προβλήματα επιβίωσης και για κατοίκους 
αλλά και για επιχειρήσεις, ειδικότερα τους καλοκαιρινούς μήνες. 
Και ένα τελευταίο, επειδή το θίξατε, το είδαμε και εδώ ότι δεν έχουμε εισπράξει από πολλά 
προγράμματα διάφορα ποσά, θέλω να πω ότι, κ. Δήμαρχε, μου προκάλεσε έκπληξη που 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 

ΧΑΝΔΡΙΝΟΣ:
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είπατε ότι δεν είχε δώσει το ΑΝΤΩΝΗΣ ΤΡΙΤΣΗΣ βάση στην Καλαμάτα αλλά πήγε στη ΔΕΥΑΚ; 
Εγώ θυμάμαι. Το είπατε πριν. Πριν.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Επιλέξαμε να κάνουμε έργα υποδομής ….(εκτός μικροφώνου – δεν ακούγεται).

Ναι, μέσω της ΔΕΥΑΚ. Ωραία. Ναι, ωραία, ας το πω. Ωραία, αυτό, 
συμφωνούμε, δεν άλλαξα εγώ θέση. 

Λοιπόν, εγώ θυμάμαι εξαγγελίες για εκατομμύρια τεράστια από το ΑΝΤΩΝΗΣ ΤΡΙΤΣΗΣ που 
θα έπεφταν στην Καλαμάτα και όχι μέσω της ΔΕΥΑΚ. Λοιπόν, δυστυχώς αυτά δεν τα είδαμε, 
οπότε να ξέρουμε και τι λέμε. Διαβάζουμε τα ίδια πράγματα. Λοιπόν, η Καλαμάτα δυστυχώς 
θέλετε να υπάρχει και κεντρικό πρόβλημα (;), υπάρχει, αλλά εσείς ήσασταν ο πρεσβευτής 
του ΑΝΤΩΝΗΣ ΤΡΙΤΣΗΣ στην Καλαμάτα και όχι για τη ΔΕΥΑΚ, αλλά για την Καλαμάτα. Για 
την πόλη της Καλαμάτας. 
Λοιπόν, αυτά δεν ευοδώθηκαν παρά τις εξαγγελίες, παρά τα εκατομμύρια που είχαμε ακούσει, 
παρά ότι ήμασταν πρωταθλητές του ΑΝΤΩΝΗΣ ΤΡΙΤΣΗΣ, λοιπόν από κει και πέρα αυτό να 
μας προβληματίζει και γενικότερα σαν αναπτυξιακή πολιτική να μας προβληματίζει. 
Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Θα απαντήσει κάποιος, παιδιά; 

Εγώ έχω να πω κάποια πράγματα. 
Να πω ότι ας μην συγκρίνουμε το ’24 ας πούμε με το ’23, γιατί το ’23 είπαμε 

ότι ήτανε μία χρονιά η οποία δεν έρεε η χρηματοδότηση, εν πάση περιπτώσει, από το Ταμείο 
Ανάκαμψης και από την Ευρώπη, είχαν σταματήσει και είναι, όμως να συγκρίνω το ’22. Να 
σας πω λοιπόν ότι το ’22 εκδόθηκαν από το λογιστήριο 3.178 ΧΕΠ, χρηματικά εντάλματα 
πληρωμής. Μέχρι τώρα από τον Δήμο, μέχρι αρχές Νοεμβρίου, έχουν εκδοθεί 3.761 ΧΕΠ, 
χρηματικά εντάλματα πληρωμής, δηλαδή χωρίς να έχει τελειώσει η χρονιά έχουμε αμέσως 
μια αύξηση του 12%. 
Αποφάσεις ανάληψης υποχρέωσης, 2022: 1.500. Μέχρι τον Οκτώβριο -αρχές Νοεμβρίου 
2024: 1.804. Νέα αύξηση 12,5%. Θέλω να πω, λοιπόν, ότι όντως έχει αναπτυξιακή 
προοπτική ο Δήμος και όντως δουλεύει και πιο εντατικά και οι Υπηρεσίες έχουνε πλέον 
εξοικειωθεί στη συνεργασία τους και πάμε κάθε χρόνο και καλύτερα. 

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: ….(εκτός μικροφώνου – δεν ακούγεται).

Κύριε Δήμαρχε, να πω κάτι; Να πω μόνο για τη ΔΕΥΑΚ, νομίζω ότι 
υποτιμάμε λίγο το πρόγραμμα που εκπονεί αυτή τη στιγμή η ΔΕΥΑΚ, η 

αλήθεια είναι ότι τα έργα που γίνονται κάτω από τη γη δεν είναι έργα βιτρίνας, όμως είναι 
ένα πάρα πολύ σημαντικό πρόγραμμα για την ανθεκτικότητα, όπως είπε και ο κ. Χανδρινός 
και τη βελτίωση των παροχών, ουσιαστικά των παροχών υπηρεσιών στους κατοίκους, συν το 
γεγονός, πέρα από την αντικατάσταση του αγωγού, ότι μιλάμε για τα πολύ μεγάλα έργα που 
υλοποιεί η ΔΕΥΑΚ και έχει σχέση με τα δύο μεγάλα φωτοβολταϊκά πάρκα σε ένα πολύ 
ενεργοβόρο τομέα, με τη βελτίωση - την ενεργειακή αναβάθμιση της επεξεργασίας των 
λυμάτων, επίσης ένα έργο περίπου 2 εκατομμύρια ευρώ, 2,1 και 1,4, συν όλα τα υπόλοιπα 
έργα που κάνει η ΔΕΥΑΚ η οποία είναι πραγματικά και ουσιαστικά στην κατεύθυνση της 
δημιουργίας μιας ανθεκτικής πόλης, η οποία ανθεκτική πόλη θα μπορέσει να ανταπεξέλθει και 
σε μια περίοδο πολύ μεγάλου κινδύνου. Αυτό είναι το ένα κομμάτι. 
Δεύτερον: υπάρχουν πάρα πολλά έργα τα οποία περνάν και από τη ΣΒΑΑ Καλαμάτας που δεν 
έχουν εκδοθεί ακόμα οι αποφάσεις ένταξης, πάρα πολύ σημαντικό και για μας, πολύ 
αναπτυξιακά προγράμματα, έχουμε το πρόγραμμα της Ανατολικής Πόλης που και αυτό και αν 
είναι ένα πρόγραμμα γιγαντιαίας ανάπλασης ενός κεντρικού τομέα της πόλης, επίσης από το 
ΣΒΑΑ έχουμε και τη Δυτική Παραλία, συνεπώς υπάρχουν έργα αναπτυξιακά που δεν έχουν 
εκδοθεί ακόμα, συνεπώς δεν περιλαμβάνονται μέσα στο τεχνικό πρόγραμμα. 
Θες να συμπληρώσεις κάτι; 

ΧΑΝΔΡΙΝΟΣ: 

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: 

ΠΑΠΑΕΥΣΤΑΘΙΟΥ: 
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Όχι, προς επίρρωση αυτών, καταρχάς η εικόνα θα διαμορφωθεί στο 4ο 
τρίμηνο, δεν υπάρχει περίπτωση να μην υπάρχουνε αναπτυξιακές 

μελέτες, μόνο αυτά που ανέφερε ο Βασίλης: το Δυτικό Παραλιακό Μέτωπο και το Ανατολικό 
Κέντρο, καθώς και τόσες άλλες μελέτες που εκτελούνται από την Υπηρεσία, εκ των έσω, 
δηλαδή, και δεν αποτυπώνονται στους συγκεκριμένους πίνακες, π.χ. η ολοκλήρωση της οδού 
Αναγνωσταρά και άλλες και άλλες και άλλες, τέλος πάντων, διαφωνούμε σ’ αυτό. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Τι ψηφίζετε; «Κατά». 3ο θέμα. 

Συγνώμη, κ. Πρόεδρε, αν μου επιτρέπετε, επειδή ουσιαστικά μία ερώτηση 
ήταν για τον απολογισμό του ’23 και τώρα υπάρχει η απάντηση, γιατί έπρεπε 

να μας το διευκρινίσει η Υπηρεσία, να μην πούμε κάτι στον αέρα. Για το ’23. Στον κωδικό, 
λοιπόν, 129.01 εγγράφεται το ποσό των 22.500 κλπ. στο οποίο συμπεριλαμβάνεται και το 
χαρτόσημο το οποίο από τον κωδικό αυτό δεν μπορούσε να εισπραχθεί και έχει ανεβεί στον 
από πάνω κωδικό αν θα δείτε, όπου και αναμορφώνεται με το ακριβές ποσό, 178  …. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 178.000.

…. και αναμορφώνεται αθροίζοντας εκεί και τις 25.331. Ήταν για να 
εισπραχθεί το χαρτόσημο που δεν μπορούσε από τον κωδικό.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ωραία. 

Η Δημοτική Επιτροπή με την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης, αφού λαμβάνει υπόψη 
της τα προαναφερόμενα, τις διατάξεις των άρθρων 63, 72, 73, 74Α και 75 του Ν. 3852/2010, 
όπως έχουν τροποποιηθεί και ισχύουν και την ΚΑΤΑψήφιση της πρότασης από τους κ.κ. 
Τζαμουράνη & Χανδρινό, κατά πλειοψηφία,

Α  Π  Ο  Φ  Α  Σ  Ι  Ζ  Ε  Ι    

Υποβάλλει στο Δημοτικό Συμβούλιο Καλαμάτας προς έγκριση την έκθεση 
αποτελεσμάτων εκτέλεσης προϋπολογισμού εσόδων, δαπανών και στοιχείων 
ισολογισμού 3ου τριμήνου 2024 του Δήμου Καλαμάτας, 
μετά τον έλεγχο που διενήργησε σχετικά και σύμφωνα με την υπ’ αριθμ. πρωτ. 
78020/07-11-2024 καταχωρούμενη αναλυτικά στο ιστορικό της απόφασης αυτής 
εισήγηση του Τμήματος Ταμείου της Διεύθυνσης Οικονομικών του Δήμου 
Καλαμάτας,
όπως αυτά καταγράφονται στους ενσωματωμένους στην ως άνω αναφερόμενη 
εισήγηση σχετικούς πίνακες. 

Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασμα πρακτικού, το οποίο πρακτικό στο σύνολό του 
υπογράφεται όπως ακολουθεί :

Η ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΑ ΜΕΛΗ

Βασιλόπουλος Αθανάσιος 1. Καραγιάννης Ανδρέας

2. Κουμάντου Παναγιώτα (Πιπίνα)

3. Κουτραφούρης Βασίλειος

ΚΟΥΤΡΑΦΟΥΡΗΣ: 

ΜΑΡΙΝΑΚΗΣ: 

ΜΑΡΙΝΑΚΗΣ: 
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4. Μαρινάκης Σαράντος

5. Σκοπετέας Αναστάσιος

6. Τζαμουράνης Βασίλειος

7. Χανδρινός Σπυρίδων

Ακριβές Απόσπασμα
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ

ΤΗΣ ΔΗΜΟΤΙΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Π. ΒΑΣΙΛΟΠΟΥΛΟΣ
(ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ)


		2024-11-25T08:56:19+0200




